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AAz előttünk álló évtized a mély gazdasági és 
társadalmi változások ideje lesz. Az infláció, az 
energiaválság, az újraéledő migrációs nyomás, 
a megélhetési válság emberek és családok, 
egész közösségek jövőjét alakítják. Ugyanak-
kor a felzárkózás évtizede is kell legyen, hiszen 
a valaha volt legnagyobb uniós támogatások 
állnak rendelkezésünkre.

Az Európai Parlamentben egyre élesebben 
ütköznek a nemzeti érdekek. A 2019-es eu-
rópai választások után kialakult baloldali és 
mélyzöld politikai többség befolyásolta a dön-
téshozatalt, és rányomta bélyegét munkánkra, 
igen nehéz körülmények között dolgoztunk. 
Támogattuk a közösségünk számára előnyös 
határozatokat: nagyobb EU-s költségvetést, 
jobb kohéziós és agrárpolitikát, ezáltal több 
pénzt a szülőföld fejlesztésére. Háromnegye-
des többséget alakítottunk ki az RMDSZ által 
indított Minority Safepack mellett. Sohasem 
szavaztunk meg olyan határozatokat, amelyek 
a családokra, a gazdákra, a kisvállalkozókra és 
a helyi közösségekre aránytalanul nagy terhet 
rónak a gyors átállás nevében. 

A 2024-es szuperválasztási év előzményte-
len kihívást jelent. A soron következő európai, 
önkormányzati és parlamenti választások nem 
a négyéves mandátumról szólnak, hanem egy 
teljes évtizedről: a romániai magyarság az 
elkövetkező változások nyertese kell legyen. 
Ezért ott kell lennünk, ahol a rólunk szóló dön-
téseket meghozzák: az önkormányzatokban, 
a bukaresti parlamentben, a kormányzásban 
–  ha ennek feltételei kialakíthatók –, és  az 
Európai Parlamentben. A Szövetség csapa-
tának tagjaként vállaltam munkát az elmúlt 
években, ezt a munkát készen állok folytatni.
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Kisebbségvédelem és 
gazdaságfejlesztés,
ez a mi munkánk az Európai Parlamentben 



AAz RMDSZ EP-képviselői-
nek megbízása: a nemzeti 
kisebbségek érdekvédelme 
és a szülőföld gazdasági 
fejlesztése az EU-s alapok 
felhasználásával. 

Kiálltunk az erdélyi érté-
kek és az erdélyi magyar 
életvitel védelmében, 
szövetségeseket kerestünk 
és találtunk céljaink eléré-
séhez. A romániai magyar-
ság az utóbbi években 
egyre gyakrabban adott 
hangot elégedetlenségé-

nek az unió mai állapotával, 
irányával, vezetési módjával, 
vagy éppen a vezetőivel 
szemben. Ezt mi elmondtuk 
az Európai Parlamentben, 
az EPP Képviselőcsoport-
ban és egyéb fórumokon. 
Meggyőződésünk, hogy a 
magyar érdek azt kívánja, 
hogy az Európai Unió térjen 
vissza az alapítók érték-
rendjéhez, eredeti céljaihoz. 
Ehhez olyan fordulatra van 
szükség, amely 2024. június 
9-én, az európai választá-
sokon érhető el.
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MÉlő kapcsolatot ápolok a 
volt gyakornokaimmal, hogy 
segíthessek a pályájuk 
elején levő fiataloknak. 
Támogattam a MIÉRT és a 
MAKOSZ európai uniós és 
nemzetközi szerepvállalását 
és kapcsolatépítését az EPP 
ifjúsági szervezete, a YEPP, 
illetve az OBESSU keretén 
belül.
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TTöbb támogatás 
a diákoknak

Mindig tanulok 
a fiataloktól

Az erdélyi diákok, pedagógusok, oktatási 
intézmények számára kiváló eredmény, 
hogy a 2021-2027-es költségvetési 
ciklusban megdupláztuk az Erasmus+ 
program költségvetését. A MIÉRT 
felkérésére vállaltam a munkát a kultúra, 
oktatás, ifjúság és sport szakbizottságban.
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Eszmecsere a mesterséges 
intelligencia hatásairól, jogszabályi 
hátteréről az MCC-Központban.



BBeszélnünk kell azokról a kérdésekről, 
amelyek mindennapjainkat alakítják 

– márpedig az uniós döntések az 
élet minden területét befolyásolják. 

Energiapolitikáról Tusványoson.

9      KISEBBSÉGVÉDELEM ÉS 
GAZDASÁGFEJLESZTÉS

KIFOR-gyakornokokat láttunk vendégül 
az Európai Parlamentben.



EAz RMDSZ Szórvány cselekvési terv 
részeként elindított Örökségünk Őrei 
– Fogadj örökbe egy műemléket ma 

már Erdély-szerte működő mozgalom, 
az utóbbi évek legsikeresebb, ifjúságnak 
szóló örökségvédelmi kezdeményezése. 

A marossillyei Veres-bástya.  
Bethlen Gábor szülőháza árnyékában.

Európai jó gyakorlattá 
tettük az Örökségünk 

Őrei mozgalmat



EKövetkezetesen szorgalmazom, hogy a szórványmegyék képvise-
lői egyre szorosabbra fűzzék kapcsolataikat, jó példákat átvéve, 
átadva erősítsék egymást. Az SZKT-ban újraalakult a Szórvány 
frakció, amely kidolgozta és elfogadta a 2024-re szóló szórvány 
cselekvési prioritásokat – ezeket Nagybányán, a magyar szór-
vány napja alkalmából hoztuk nyilvánosságra.

A szórványban konok, kitartó munka folyik nap mint nap, a de-
mog ráfiai fogyást a magyar intézmények megerősítésével, a ma-
gyar összefogás kiteljesítésével és azzal az ádáz küzdelemmel 
ellensúlyozzuk, amelyet az identitásunk megőrzéséért folytatunk.

A Hunyad Megyei Magyar Napok színfoltja volt a világ 
népviseleteit felvonultató Geofolk kiállítás.
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Erős szórványt
2024-ben is! 
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AAz RMDSZ kormányzati szerepvállalása eredményes volt 
közösségünk számára, és jót tett az egész országnak. 
Politikai cselekvésünk ugyanazokat a prioritásokat követte a 
kormánykoalícióban, mint otthon, az önkormányzatokban és 
uniós szinten, az Európai Parlamentben.
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S TSzülőföldünk 
fejlesztésének
fontos forrása
az EU költségvetése

Kemény viták közepette 
vált véglegessé az Európai 
Parlamentben az unió 2021-2027 
közötti költségvetése. Sikerült 
megmenteni a számunkra 
alapvetően fontos két európai 
közpolitikát: a Kohéziós Politikát 
és a Közös Agrárpolitikát, annak 
ellenére, hogy mindkettőt 
hevesen támadták. A szülőföld 
modernizációja és európai 
felzárkózása érdekében 
dolgoztam a regionális fejlesztési 
bizottságban, a REGI-ben.

Több pénz 
fejlesztésekre

A jelenlegi EU-s költségvetés 
országunk számára jóval 
több pénzt irányoz elő, mint 
korábban. A helyreállítási 
tervet is beleszámítva, 
a következő években több 
mint 80 milliárd euró áll 
Románia rendelkezésére. 
Ez az ország valaha 
volt legnagyobb esélye 
a fejlődésre és a 
modernizációra. Ezt az esélyt 
a szülőföld fejlesztésére kell 
irányítani, ez a felzárkózás 
évtizedének igazi tétje.
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AAz európai ipar kihelyezése távoli országokba nem 
kívánt hatásokkal járt, ezért állásfoglalásokkal, 
módosító indítványokkal és rendezvényekkel 
szorgalmazom az újraiparosítást.

A nemzetközi kereskedelmi bizottság, az INTA 
keretében, alelnöki minőségemben mindig az 
európai érdekeket képviseltem a kereskedelmi 
tárgyalások során, elsősorban a kkv-k 
tehermentesítését a bürokratikus akadályokkal 
szemben, a fogyasztók érdekeit, hogy olcsó és jó 
minőségű termékekhez jussanak hozzá, valamint 
azt, hogy a szabadkereskedelem legyen mindig 
tisztességes is.
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M

K
Az EU-Kína kereskedelmi 
kapcsolatok felelőse 
vagyok, ez rendkívül nagy 
felelősséggel járó megbízatás, 
amiatt is, hogy az egymást 
érő válságok rávilágítottak 
az unió nemkívánatos 
függőségeire. Nekünk és az 
egész Európának az a közös 
érdekünk, hogy méltányos 
kereskedelmi kapcsolatot 
alakítsunk ki Kínával.

Kezdeményezésemre évente megszervezzük 
a kereskedelempolitika napját az Európai 
Parlamentben. Aktívan részt vettem az Erasmus 
fiatal vállalkozóknak program kidolgozásában.
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AAz RMDSZ a nemzeti 
kisebbségvédelem 
zászlóshajója 
Európában! 

Az unió lakosságának 
10 százaléka, vagyis 50 millió 
európai valamely nemzeti 
vagy nyelvi kisebbség tagja, 
ők védelmet és támogatást 
várnak az uniótól, hogy 
identitásukat meg tudják őrizni. 
Az a célunk, hogy olyan uniós 
keretszabályozás szülessen, 
amely szavatolja a nemzeti 
kisebbségi jogokat!

Roberta Metsolával, az Európai 
Parlament elnökével – aki elkötelezett 
támogatója a Minority SafePack 
kisebbségi kezdeményezésnek.

A romániai magyarságot ért jogfosztásokról  
az Európai Parlamentben. Kezdetektől aktívan 

tevékenykedem a nemzeti kisebbségi munkacsoportban, 
a Minority Intergroupban.
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AAz SME Europe, az EPP gazdasági társult szervezete 
első alelnökeként tartom a kapcsolatot az erdélyi kis- 
és középvállalkozókkal. Kiemelten fontosnak tartom az 
Európai Unió gazdaságainak gerincét alkotó európai kkv-k 
támogatását. Létfontosságú, hogy a kkv-k könnyebben 
férjenek hozzá az uniós finanszírozásokhoz és az új 
technológiákhoz, mert csak így tudnak talpon maradni és 
fejlődni.

Kezdeményezésemre erdélyi vállalkozások is megkapták 
az SME Europe kiválósági díját, legutóbb az aranyosgyéresi 
Hektar Seeds innovatív mezőgazdasági vetőmag-vállalkozás 
részesült európai elismerésben.
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AA változás szelei fújnak Európában.
Az embereknek elegük van az 
ultraprogresszív baloldali és mélyzöld 
politikákból, amelyek ideológiai alapokon 
szorgalmaznak elhibázott gazdasági 
döntéseket. 

A zöld átállást gyorsító kezdeményezések nagy része, a háztar-
tási klímaadó, a dízel- és benzinmotorok tiltása, a kibocsátáske-
reskedelem kiterjesztése, a karbonadó olyan új teher, amellyel mi 
nem értünk egyet. Meggyőződésem, hogy az RMDSZ EP-képvi-
selői által nem támogatott, aránytalan, eltúlzott szabályozások 
nagy többsége felülvizsgálatra kerül 2024 után. Mi a méltányos 
átállást támogatjuk, nekünk az emberek, a családok és a helyi 
közösségek érdekei az elsők. Ezért kell a mi képviseletünk ott 
legyen, erősítve a Kárpát-medencei magyar összefogást az Euró-
pai Parlamentben.
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Az európai zöld és digitális 
átmenet nemzedékünk 
legmélyebb gazdasági és 
társadalmi változása.

Igazságos és méltányos folyamatra van szükség. 
A változások nyertese kell legyen a romániai 
magyarság, ezért támogatás kell az embereknek, 
a családoknak, a veszélyeztetett közösségeknek. 
A zöld átállás ideológiailag túlfűtött erőltetése 
veszélyt jelent az európai középosztályra és a 
társadalmi stabilitásra nézve. 
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EEgy a cél: legyen 
erős Kárpát-
medencei magyar 
képviselet 
Európában. 

2024. június 9-e arra 
teremt lehetőséget, 
hogy a Kárpát-medencei 
magyar összefogás tovább 
erősödjön az Európai 
Parlamentben. A jövő évi 
választássorozat sikeréhez 
minden erdélyi magyar 
cselekvő akaratára, 
összefogására szükség van.

Megalakulása óta tagja 
vagyok a Kárpát-medencei 
Magyar Képviselők Fórumának, 
melynek  szórvány és diaszpóra 
munkacsoportjában tevékenykedem.
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EAz Európai Parlament fontos témákat 
visz a különbizottságokban.

Az EP elnökének személyes felkérésére a világjárvány 
utáni munkáról és a parlamenti demokrácia jövőjéről 
szóló munkacsoportban dolgoztam. Részt vettem a 
külföldi beavatkozással és félretájékoztatással foglalkozó 
különbizottság, az INGE munkájában is, ahol leggyakrabban a 
kritikai gondolkodás fontosságát hangsúlyoztam.
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EElvisszük Erdélyt 
Európába, 
hazahozzuk az 
Európai Unió 
előnyeit Erdélybe, 
erre kaptunk 
megbízást 
közösségünk 
tagjaitól. 

Ahhoz, hogy az Európai 
Parlamentben a 
képviselők támogassák 
a mi nemzeti kisebbségi 
célkitűzéseinket, meg 
kell ismerjék a mi 
szülőföldünket, Erdélyt és 
a romániai magyarságot. 
Ahhoz pedig, hogy a mi 
közösségünk a legjobban 
tudja kihasználni az 
uniós támogatásokat, az 
európai lehetőségeket, 
népszerűsíteni kell ezeket 
itthon, Erdélyben.
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MMunkám az Európai Parlamentben és itthon, 
Erdélyben a Romániai Magyar Demokrata Szövetség 

csapattagjaként valósul meg. Büszke vagyok arra, 
hogy a Szövetség csapatában munkálkodhatok, hálás 

vagyok és köszönöm mindenkinek, akivel együtt 
tervezhetek és együtt dolgozhatok.
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